
Protokół 
z  sesji XXIII Rady Powiatu w Sandomierzu w dniu  21 września 2016 r. 

 
Sesja odbyła się w Sali Konferencyjnej Starostwa Powiatowego                                   
– obrady rozpoczęto o godz. 10-tej. 
W Sesji uczestniczyło 18 radnych, trzech radnych nieobecnych 
usprawiedliwionych (lista obecności w załączeniu). 
 
Ad.1  Obradom przewodniczył  Przewodniczący Rady Powiatu – Pan 
Tomasz Huk, a protokołowała Pani Urszula Surowiec – Główny Specjalista 
Biura Rady.  
 
Przewodniczący Rady Powiatu dokonał otwarcia obrad  XXIII Sesji  
i przywitał przybyłych na sesję :  
- Radnych Powiatu Sandomierskiego,  
- Pracowników starostwa,  
- Mieszkańców powiatu,  
- Przedstawicieli mediów,  
 
Ad. 2 
Przewodniczący Rady stwierdził quorum sesji i prawomocność obrad. 

1. Otwarcie sesji. 
2. Przyjęcie porządku obrad XXIII sesji Rady Powiatu. 
3. Przyjęcie protokołu z XXII Sesji Rady Powiatu.  
4. Sprawozdanie Przewodniczącego Zarządu z działalności Zarządu 

Powiatu.  
5. Informacja o przebiegu wykonania budżetu Powiatu 

Sandomierskiego za I półrocze 2016 rok, informacji o kształtowaniu 
się wieloletniej prognozy finansowej, w tym o przebiegu realizacji 
przedsięwzięć oraz informacji o przebiegu wykonania planów 
finansowych Szpitala Specjalistycznego Ducha Świętego                                          
w Sandomierzu i Biura Wystaw Artystycznych w Sandomierzu               
za I półrocze 2016 rok.  

6. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 
a) wysokości opłat za usunięcie pojazdu z drogi i jego parkowanie 

na parkingu strzeżonym oraz wysokości kosztów w przypadku 
odstąpienia od wykonania dyspozycji usunięcia pojazdu, 

b) ustalenia wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie 
statków lub innych obiektów pływających usuniętych 
z obszarów wodnych położonych na terenie Powiatu 
Sandomierskiego, 



c) wyrażenia zgody na zbycie w drodze darowizny nieruchomości 
Powiatu Sandomierskiego na rzecz Gminy Sandomierz, 

d) udzielenia pomocy finansowej Gminie Koprzywnica, 
e) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Sandomierskiego na lata 2016-2027, 
f) zmian w budżecie powiatu na 2016 rok. 

7. Informacja  w sprawie utworzenia poradni onkologicznej w Szpitalu 
Specjalistycznym Ducha Świętego w Sandomierzu. 

8. Interpelacje i zapytania. 
9.  Sprawy różne. 
10. Zakończenie obrad XXIII sesji Rady Powiatu w Sandomierzu. 

 
Ad. 3  
Przewodniczący poinformował, że protokół z XXII sesji Rady Powiatu 
zgodnie z art. 34 ust. 4 statutu powiatu sandomierskiego był wyłożony do 
publicznego wglądu w Biurze Rady, zapytał czy radni mają uwagi. 
Uwag nie było.  
Protokół XXII sesji Rady Powiatu został przyjęty jednogłośnie.   
 
Ad. 4 
Przewodniczący poprosił Przewodniczącego Zarządu o przedstawienie 
sprawozdania z działalności Zarządu pomiędzy sesji. 
Starosta poinformował, że Zarząd Powiatu odbył w tym czasie cztery 
posiedzenia wynikiem, których  są między innymi sprawy oraz projekty 
uchwał skierowane Wysokiej Radzie  do rozpatrzenia na dzisiejszej sesji. 
Zarząd rozpatrywał również następujące sprawy: 
Przyjął uchwały  w sprawie przedłużenia powierzenia stanowisk dla 
dyrektorów szkół ponadgimnazjalnych tj. 

1. Panu Dariuszowi Łuczakowi dyrektorowi Zespołu Szkół 
Gastronomicznych i Hotelarskich w Sandomierzu–przedłużono 
umowę na okres 5 lat. 

2. Panu Romanowi Ryńskiemu dyrektorowi II liceum 
Ogólnokształcącego w Sandomierzu – przedłużono umowę na okres 5 
lat. 

3. Pani Marii Kubik dyrektorowi Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych                                            
w Klimontowie – przedłużono umowę na okres 2 lat. 

Ponadto przyjął uchwały w sprawie przyznania dodatków funkcyjnych                       
dla Pani Dyrektor Ponadgimnzjalnego Zespołu Szkół Ekonomicznych                                
w Sandomierzu oraz Pani Dyrektor Poradni Psychologiczno –Pedagogicznej 
w Sandomierzu. 
Zarząd przyjął kolejną (czwartą) już uchwałę w sprawie ustalenia istotnych 
warunków przetargu na zbycie działek stanowiących własność Powiatu 



przy ulicy Milberta. Przetarg zostanie przeprowadzony w dniach 28-30 
września br. do zbycia pozostało 16 działek. 
W dniach 25-26 sierpnia br. odbyła się IV edycja Międzynarodowej 
konferencji pn. „Potencjał eksportowy i handlowy świętokrzyskich 
producentów sektora spożywczo-przetwórczego”. Program konferencji 
uwzględniał udział i wystąpienia specjalistów w zakresie handlu 
zagranicznego, przedstawicieli izb przemysłowo-handlowych oraz firm z 
Niemiec, Wielkiej Brytanii, Bułgarii, Chorwacji, Węgier, Serbii, Iranu, Indii i 
Algierii. 
W dniu 28 sierpnia br. odbyły się w Łoniowie XI Dożynki Powiatowe, 
zorganizowane wspólnie z samorządem gminy Łoniów. Impreza 
dożynkowa oprócz tradycyjnego ceremoniału, dała możliwość 
zaprezentowania swojego dorobku licznym firmom, przedstawienia 
osiągnięć oraz potencjału produkcyjnego naszego powiatu. Podobnie jak w 
latach poprzednich odbył się konkurs na najpiękniejszy wieniec 
dożynkowy. I miejsce otrzymał wieniec z Gminy Łoniów. Wieniec ten 
reprezentował powiat sandomierski na XVI Świętokrzyskich Dożynkach 
Wojewódzkich w dniu 4 września br. w Końskich. 
Delegacje Powiatu Sandomierskiego uczestniczyły w następujących 
Uroczystościach Patriotycznych: 
1. 18 sierpnia br. obchody upamiętniające - 72. rocznicę wyzwolenia 
Sandomierza przez wojska radzieckie spod okupacji hitlerowskiej na 
cmentarzu żołnierzy radzieckich pod pomnikiem płk. Wasyla Skopenki. 
2. 1 września br. - uroczystości patriotyczne upamiętniające 77 rocznicę 
rozpoczęcie II Wojny Światowej przed pomnikiem  2. Pułku Piechoty 
Legionów i 4. Pułku Saperów  w Wojskowej części Cmentarza Katedralnego. 
3. 17 września br. uroczystości upamiętniające 77. rocznicę agresji 
sowieckiej na Polskę w wojskowej części Cmentarza Katedralnego przed 
Mogiłą Katyńską i Wołyńską. 
 
Przewodniczący zapytał, czy są pytania do Sprawozdania. Pytań nie było. 
Sprawozdanie zostało przyjęte. 
 
 Ad. 5 
Przewodniczący poinformował, że kolejny punkt dotyczy przyjęcia   
Informacji  o przebiegu wykonania budżetu powiatu za I półrocze 2016 
roku, informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej, 
w tym o przebiegu realizacji przedsięwzięć oraz informacji o przebiegu 
wykonania planów finansowych Szpitala Specjalistycznego Ducha Świętego 
w Sandomierzu i Biura Wystaw Artystycznych w Sandomierzu za I półrocze 
2016r. 



Poprosił  Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów o przedstawienie 
opinii do Informacji. 
Przewodniczący poinformował, że opinia Komisji jest pozytywna. 
 
 
 
Przewodniczący poprosił Skarbnika Powiatu o omówienie Informacji. 
 
Pan Wojciech Wereszczyński przedstawił Informację o przebiegu 
wykonania budżetu Powiatu Sandomierskiego za I półrocze 2016 r., 
informację o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej, w tym 
o przebiegu realizacji przedsięwzięć oraz informacji o przebiegu wykonania 
planów finansowych Szpitala Specjalistycznego Ducha Świętego 
w Sandomierzu i Biura Wystaw Artystycznych w Sandomierzu za I półrocze 
2016r. 
 
Przewodniczący zapytał, czy są pytania. 
Pytań nie było. Informacja z wykonania budżetu powiatu za I półrocze 2016 
r. została przyjęta. 
 
Ad. 6  Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 
a) Przewodniczący poprosił Pana Zygmunta Kwaska zastępcę 

Przewodniczącego Komisji  Drogownictwa, Transportu Zbiorowego oraz 
Aktywizacji Lokalnego Rynku Pracy o przedstawienie opinii do projektu 
uchwały w sprawie    wysokości opłat za usunięcie pojazdu z drogi i jego 
parkowanie na parkingu strzeżonym oraz wysokości kosztów 
w przypadku odstąpienia od wykonania dyspozycji usunięcia pojazdu. 

  
Pan Zygmunt Kwasek poinformował, że opinia Komisji jest pozytywna. 
Przewodniczący zapytał, czy są pytania. Otworzył dyskusję. Pytań nie było. 
Przystąpiono do głosowania. Uchwała Nr XXIII/132/2016 uchwały w 
sprawie wysokości opłat za usunięcie pojazdu z drogi i jego parkowanie na 
parkingu strzeżonym oraz wysokości kosztów w przypadku odstąpienia od 
wykonania dyspozycji usunięcia pojazdu została podjęta jednogłośnie. 

b) Przewodniczący poprosił Przewodniczącego Komisji  Rolnictwa, 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej, Gospodarowania Mieniem 
Powiatowym, Geodezji, Kartografii o przedstawienie opinii do projektu 
uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie 
i przechowywanie statków lub innych obiektów pływających usuniętych 
z obszarów wodnych położonych na terenie Powiatu Sandomierskiego. 

 Przewodniczący  poinformował, że opinia Komisji jest pozytywna. 



Przewodniczący zapytał, czy są pytania. Otworzył dyskusję. Pytań nie było. 
Przystąpiono do głosowania. Uchwała Nr XXIII/133/2016 w sprawie 
ustalenia wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie statków lub 
innych obiektów pływających usuniętych z obszarów wodnych położonych 
na terenie Powiatu Sandomierskiego została podjęta jednogłośnie. 
 
c) Przewodniczący poprosił Przewodniczącego Komisji  Rolnictwa, 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej, Gospodarowania Mieniem 
Powiatowym, Geodezji, Kartografii o przedstawienie opinii do projektu 
uchwały w  sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze darowizny 
nieruchomości Powiatu Sandomierskiego na rzecz Gminy Sandomierz. 
Przewodniczący  poinformował, że opinia Komisji jest pozytywna. 
Przewodniczący zapytał, czy są pytania. Otworzył dyskusję. Pytań nie 
było. Przystąpiono do głosowania. Uchwała Nr XXIII/134/2016 w 
sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze darowizny nieruchomości 
Powiatu Sandomierskiego na rzecz Gminy Sandomierz została podjęta 
jednogłośnie. 

 
d)   Przewodniczący poprosił Przewodniczącego Komisji   Budżetu i 

Finansów o przedstawienie opinii do projektu uchwały w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej Gminie Koprzywnica. 

 
          Przewodniczący  poinformował, że opinia Komisji jest pozytywna. 

Przewodniczący zapytał, czy są pytania. Otworzył dyskusję. Pytań nie 
było. Przystąpiono do głosowania. Uchwała Nr XXIII/135/2016 w 
sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Koprzywnica została 
podjęta jednogłośnie. 

 
e) Przewodniczący poprosił Przewodniczącego Komisji   Budżetu i 

Finansów o przedstawienie opinii do projektu uchwały w sprawie zmian 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Sandomierskiego na lata 
2015-2027. 

          Przewodniczący  poinformował, że opinia Komisji jest pozytywna. 
Przewodniczący poprosił Skarbnika Powiatu o omówienie obydwu 
projektów uchwał. 
Skarbnik Powiatu omówił projekty uchwał Rady Powiatu w sprawach 
zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Sandomierskiego na lata 
2016-2027 oraz zmian w budżecie powiatu na 2016 rok. Poinformował, że 
ogółem zwiększono dochody o kwotę 796.627,00 zł  na którą składają się: 
- dochody własne jednostek oświatowych w kwocie 4 637,00 zł; 



- dopłata do rozliczonych i zrefundowanych uprzednio wydatków na 
zadanie realizowane w Ponadgimnazjalnym Zespole Szkół w Klimontowie 
w kwocie 572 960,00 zł; 
- dotacja otrzymana od Gminy Samborzec z przeznaczeniem  na pomoc 
finansową dla Oddziału Paliatywnego Szpitala Specjalistycznego Ducha 
Świętego w kwocie 5.000 zł; 
- dotacja otrzymana od Gminy Sandomierz z przeznaczeniem  na pomoc 
finansową dla Oddziału Paliatywnego Szpitala Specjalistycznego Ducha 
Świętego w kwocie 27.000 zł; 
- dofinansowanie z Oddziału Świętokrzyskiego Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w Kielcach z przeznaczeniem na 
zakup samochodów w dwóch Warsztatach Terapii Zajęciowej działających 
przy Stowarzyszeniach „Tratwa” (dofinansowanie 120 970 + koszty obsługi 
1814) i „Integracja” (dofinansowanie 70.000 + koszty obsługi 1050) ogółem 
w kwocie 193.834 zł.  
- Aneks do umowy – porozumienie  zadania pn. „Remont drogi powiatowej 
nr 0763 T Maruszów – Linów w miejscowości Linów od km 0+000 do km  
1+100”  zmniejszenie  dofinansowania z gminy o 6.804 zł do wartości 
zadania. 
Ponadto zwiększono deficyt budżetowy o kwotę 470 576,22 zł, który 
pokryty będzie wolnymi środkami. Środki te przeznaczono na wydatki 
oświatowe. 
 
Przewodniczący zapytał, czy są pytania. Otworzył dyskusję. Pytań nie było. 
Przystąpiono do głosowania. Uchwała  Nr XXIII/136/2016 w sprawie zmian 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Sandomierskiego na lata 2016-
2027 została podjęta jednogłośnie. 
 
f) Przewodniczący poprosił Przewodniczącego Komisji   Budżetu i 

Finansów o przedstawienie opinii do projektu uchwały w sprawie zmian 
w budżecie powiatu na 2016 rok . 

          Przewodniczący  poinformował, że opinia Komisji jest pozytywna. 
Przewodniczący zapytał, czy są pytania. Otworzył dyskusję. Pytań nie było. 
Przystąpiono do głosowania. Uchwała  Nr XXIII/137/2016 w sprawie zmian  
w budżecie powiatu na 2016 rok została podjęta jednogłośnie. 

 
Ad. 7  
Przewodniczący poprosił Pana Marcina Piwnika o przedstawienie 
informacji na temat utworzenia poradni onkologicznej w szpitalu w 
Sandomierzu. 
 



Pan Marcin Piwnik poinformował,  że w dniu wczorajszym odbyło się 
spotkanie z przedstawicielami powiatu opatowskiego, staszowskiego                          
i włoszczowskiego wraz z przedstawicielem Marszałka Województwa 
Świętokrzyskiego i dyrektorem Świętokrzyskiego Centrum Onkologii                        
w Kielcach. Ustalono, że na chwilę obecną zostanie w Sandomierzu w 
szpitalu utworzony punkt konsultacyjny dla pacjentów, w celu ułatwienia 
im dostępu do lekarza onkologa. Punkt ma być działać do końca 2016 roku, 
a w nowym roku planuje się utworzyć poradnię onkologiczną. 
Pan Janusz Sikorski poinformował, że w kwietniu br. ujawniona została 
mapa potrzeb zdrowotnych. Jest to materiał liczący kilkaset stron. Zakres 
stron dotyczący onkologii ocenił na potrzebę stworzenia nowej bazy 
onkologicznej w sandomierskim szpitalu.  W województwie 
świętokrzyskim zaistniałyby dwa ośrodki radioterapii tj. wzmocnienie już 
istniejącego ośrodka w Kielcach i wybudowanie nowego w Sandomierzu. 
Ale żeby działał taki ośrodek, to należy utworzyć poradnię onkologiczną i 
dzienny oddział onkologii w szpitalu. Dyrektor podkreślił, że inicjatywa 
jest, szpital jest na etapie planowania w zakresie ochrony zdrowia. Żeby 
mogła zaistnieć poradnia, to należy ją zarejestrować w Narodowym 
Funduszu Zdrowia. Dyrektor podkreślił, że chciałby, aby była to filia 
Świętokrzyskiego Centrum Onkologii, ale to będzie decyzja uzależniona od 
NFZ w Kielcach. Dyrektor powiedział, że w związku z tymi planami 
pierwszym krokiem jest utworzenie punktu konsultacyjnego. 
Starosta poinformował, że do końca roku konsultant będzie opłacany przez 
Powiat. 
Radna Iwona Korczyńska-Sapielak podziękowała za podjęcie takiej 
inicjatywy, gdyż jest bardzo duże zainteresowanie ze strony mieszkańców 
powiatu. 
Radny Waldemar Maruszczak poparł propozycję utworzenia punktu. 
Powiedział, że każde działanie dla mieszkańców jest, jak najbardziej 
wskazane. Zapytał, dlaczego do tej pory nie było entuzjazmu na tworzenie 
takiej jednostki. Dlaczego to się zmieniło. 
Dyrektor wyjaśnił, że na mapie potrzeb jest zapisane utworzenie, jednak 
szpital znajduje się niedaleko szpitala w Tarnobrzegu, gdzie już jest oddział 
onkologiczny. Wątpliwości są zawsze, wiąże się to z pieniędzmi. Trzy lata 
temu umowa na badania opłacane przez Świętokrzyskie Centrum zostały  
wypowiedziane. Dyrektor powiedział, że ma nadzieję, że zostanie to 
przywrócone. 
 
Radny Roman Dragan potwierdził, że kierunek jest dobry, zgadza się ze 
stwierdzeniem, że jest to długa droga. Ale trzeba zrobić wszystko, aby się 
przebić. 



Przewodniczący podkreślił, że  Rada akceptuje ten kierunek, należy 
uruchomić wszystkie możliwe drogi do utworzenia w przyszłości oddziału 
onkologii. 
 
 Ad. 8 Interpelacje i zapytania 
Przewodniczący poprosił o składanie interpelacji i zapytań. Przypomniał, 
aby składane interpelacje miały potwierdzenie na piśmie. 
Ponadto przypomniał, że zgodnie z art. 19 Statutu Powiatu interpelacje 
składa się w sprawach zasadniczych dla powiatu. Nikt nie złożył 
intereplacji. 
 
 Ad. 9 
Sprawy różne. 
 
Ad. 10  
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący  zamknął XXIII sesję 
Rady Powiatu o godz. 11:10. 
 
 
Protokołowała:                                                    Przewodniczący Rady Powiatu 
U. Surowiec                                                               Tomasz Huk 
  
 

 

 

 


